
PROTOKÓ Ł  Nr XLI/2014 

z sesji Rady Gminy Świdwin 
odbytej w dniu 30 września 2014 roku 

Stan radnych 	  15 
Obecnych na sesji 	 11  

Lista obecno ści stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.l. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokona ł  Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecno ści stwierdzi ł  quorum do podj ęcia prawomocnych 
uchwał . 
Przewodniczący Rady Gminy powitał  radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 

• Pana Zdzisława Pawelca — Wójta Gminy Świdwin 
• Panią  Halinę  Czajkowską  — Sekretarza Gminy 
• Panią  Renatę  Kamińską  — Skarbnika Gminy 
• Pana Ryszarda Miedzika- Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej 
• Panią  Annę  Pietrykę  — Kierownik Referatu Rolnego i Ochrony 

Środowiska UG 
• Pana Sebastiana Basiejko- Kierownika Referatu O światy, Kultury, 

Zdrowia i Sportu UG 
• Panią  Barbare Felską- Kierownik GOPS w Świdwinie 
• Panią  Martę  Jalowską- Dyrektor ZS w Bierzwnicy 
• Pana Jakuba Szynkowskiego- Dyrektora ZS w Lekowie 
• Pana Bolesława Helwiga- Zastępcę  Dyrektora ds. technicznych 

Powiatowego Zarządu Dróg w Świdwinie. 
• Pana Stanisław Tyszlkiewicz- Kierownika Rejonowego O środka 

Doradztwa Rolniczego 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że protokół  

z ostatniej sesji wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół  przyjęli jednogłośnie. 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, ze porządek 
obrad podany był  w zaproszeniach na sesj ę, uległ  on zmianie i został  poszerzony 
o prezentacj ę  strategii rozwoju gminy Świdwin na lata 2014-2022 z perspektywą  
na lata 2023-2027 oraz o 4 uchwa ły nr XLI/310/2014, XLI/311/2014, 
XLI/212/2014; 
Radni w głosowaniu jawnym proponowany porz ądek obrad przyj ęli 
jednogłośnie, a przedstawia się  on następująco: 

Porządek posiedzenia:  

1.0twarcie i stwierdzenie quorum; 

2.Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji; 

3.Przyj ęcie porządku obrad; 

4. Strategia rozwoju gminy Świdwin na lata 2014-2022 z perspektyw ą  na lata 
2023-2027; 

5interpelacje radnych; 

6.Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z 
prac w okresie mi ędzy sesjami; 

7.Czas dla samorządów; 

8.Informacja z wykonania budżetu za I-wsze półrocze 2014 r. 

9.Dyskusja; 

10. Podjęcie uchwał : 

• nr XLI/307/2014 - w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXIX/303/2014 Rady Gminy świdwin z dnia 18 czerwca 
2014 r. w sprawie nabycia nieruchomości; 
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• -Nr XLI/308/2014 - w sprawie wyra żenia zgody na 
zawarcie dzierżawy na okres dłuższy niż  3 lata; 

• -Nr XLI/309/2014 w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie 
określenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkól, 
przedszkoli oraz innych form wychowania przedszkolnego 
na terenie Gminy Świdwin zakładanych i prowadzonych 
przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina Świdwin, 
oraz trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich 
wykorzystania 

• -Nr XLI/310/2014 w sprawie dokonania zmian w bud żecie 
na rok 2014 

• -Nr XLI/311/2014 w sprawie dokonania zmian w uchwale 
budżetowej na rok 2014 

-Nr XLI/312/2014 w sprawie dokonania zmiany 
wieloletniej prognozy fmansowej Gminy Świdwin na lata 
2014-2025 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania; 

12.Wolne wnioski; 

13. Zakończenie; 

Ad.4. STARTEGIA ROZWOJU GMINY ŚWIDWIN NA LATA 2014- 
2022 Z PERSPEKTYWĄ  NA LATA 2023-2027; 

Strategię  zaprezentował  Pan Dariusz Gawlik- Kierownik projektu 
„Eu-Consult" Sp. z o.o. Gdańsk 

(załącznik nr ',dostępny na płycie CD w Biurze Rady Gminy) 

Ad.5. INTERPELACJE RADNYCH 

Pan Andrzej żubert w imieniu mieszkańców Kluczkowa podziękował  
dyrekcji Zarządu Dróg w Świdwinie za interwencj ę  i naprawę  drogi. 
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Ad.6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZACYCH KOMISJI RADY 
GMINY I WÓJTA RADY GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY 
SESJAMI 

Pan Dariusz Gos Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, ze 
Komisja w okresie międzysesyjnym zebra ła się  raz. Spotkanie dotyczy ło 
kontroli wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2014r. 

Pan Andrzej kubert Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, 
Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł, ze 
w okresie mi ędzysesyjnym komisja obradowała raz. Tematem spotkania by ło 
rozpatrzenie wniosków mieszka ńców gminy, dotyczących wydzierżawienia 
gruntów komunalnych; 

Pan Zdzis ław Pawelec- Wójt Gminy przedstawi ł  zebranym sprawozdanie 
z prac urzędu w okresie między sesjami. Rozpoczął  od przedstawienia prac 
Referatu Rolnego i Ochrony Srodow is ka.  

Rolnictwo i mienie komunalne 
Wydano: 

a) 13 zaświadczeń  z planu o zagospodarowaniu przestrzennym, 

b) 16 zaświadczeń  dla rolników, 

c) 15 decyzji zezwalaj ących na wycink ę  drzew i krzewów, 

d) 2 decyzje podzia łowe, 

e) wydano 2 decyzje rozgraniczeniowe, 

Złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o przekazanie 
gminie dotacji celowej na zwrot podatku akcyzowego dla rolników. Wydano 217 
decyzji na ogólną  kwotę  zwrotu podatku w wysoko ści ponad 426 tysięcy złotych. 

Gmina przystąpiła do procedury nieodp łatnego przekazania przez Agencj ę  
Nieruchomości Rolnych nieruchomo ści w Krosinie, tj. dwóch dzia łek o ogólnej 
powierzchni 3,30 ha. Dzia łki te użytkowane są  jako drogi dojazdowe do pól 
uprawnych. 

Na dzień  06 października wyznaczono termin podpisania aktu notarialnego w 
sprawie nabycia od Agencji Mienia Wojskowego nieruchomo ści w Krosinie 
stanowiącej drogę . Gmina nabędzie dwie działki z uwzględnieniem 90% bonifikaty tj. 
za kwotę  1870 zł . 

Ochrona środowiska 

Trwają  prace polegaj ące na zdejmowaniu i przekazywaniu do utylizacji azbestowych 
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pokryć  dachowych. Zadanie jest finansowane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska. Ogólny koszt przedsięwzięcia wynosi 41 tysi ęcy złotych. 

Gospodarka odpadami 

Dnia 27 wrze śnia przeprowadzona zosta ła druga w tym roku zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych na terenie Gminy Świdwin. 

Na bieżąco kontrolowane są  posesje pod wzgl ędem czystości, zgodności 
złożonej deklaracji pod względem ilości osób zadeklarowanych a 
zamieszkuj ących daną  nieruchomość . 

Przyjmowane s ą  deklaracje o zmianie liczby osób zamieszkuj ących 
nieruchomości. 

Ogółem za okres rozliczeniowy do wrze śnia suma wpłat za gospodarowanie 
odpadami powinna wynosić  309.699,77 zł . Na dzień  29 września brakuje kwoty 
48.205,92 zł . 

Z dniem 18 sierpnia otwarte zosta ło Targowisko Gminne „Mój Rynek" w 
Krosinie. Obecnie podpisano 3 umowy dzierżawy na sprzedaż  produktów ze 
stanowiska na stole, ze środka transportu oraz na powierzchni ę  znajdującą  się  w 
budynku targowiska. 

Następnie Wójt omówił  zadania realizowane przez Referat Infrastruktury  
w bieżącym okresie: 

— pozytywnie rozpatrzono wniosek pn. „Zakup fabrycznie nowego, średniego 
samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcj ą  ograniczenia ska żeń  dla OSP 
Bierzwnica" złożony do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego w ramach Osi 4 Infrastruktura Ochrony Środowiska, 
Działanie 4.5 Ochrona przyrody i zapobieganie zagro żeniom, Poddzia łanie 
4.5.2 Zapobieganie zagrożeniom. Umowa zostanie podpisana 3 października 
br. w siedzibie Ochotniczej Stra ży Pożarnej w Bierzwnicy. Kwota wsparcia 
ze środków unijnych to 128 581,00 zł. 

— trwa realizacja projektu „Kolorowe przedszkola w gminie Świdwin". Firma 
PPHU „JULKA" Sabina Marciniak, zako ńczyła budowę  placów zabaw dla 
dzieci przy szko łach w Bierzwnicy, Oparznie i Lekowie. Ca łkowita wartość  
zadania dotyczącego budowy placów wynios ła netto 118 080,00 z ł, brutto 145 
238,40 zł. Firma „DORWIT" Dorota zakończyła dostawę  wyposażenia do 
oddziałów przedszkolnych przy szkołach w Bierzwnicy, ()parmie i Lekowie. 
Całkowita wartość  zadania dotyczącego dostawy wyposażenia wyniosła netto 
153 398,94 zł, brutto 188 680,70 zł . 

— Projekt z łożono w ramach Programu Operacyjnego Kapita ł  Ludzki, Działanie 
9.1.1 Zmniejszanie nierówno ści w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej. Gminie przyznano wsparcie w wysoko ści 347 824,00 zł. 
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- na ukończeniu są  prace związane z realizacj ą  11 etapu zadania: „Przebudowa i 
zmiana sposobu użytkowania budynku szkoty na środowiskowy dom 
samopomocy w miejscowości Klępczewo, gm. Świdwin wraz z dostaw ę  
wyposażenia", którego wykonawcą  jest Zakład Remontowo - Budowlany 
Zbigniew Kubaczyk, ul. Zamkowa 1/4, 78-320 Połczyn Zdrój. Ca łkowita 
wartość  zadania po przetargu wynosi netto 284 151,994 brutto 349 506,95 zł . 

- złożono wniosek o płatność  do zadania V Rusinowskie Lato z Folklorem - 
spotkanie wielu kultur poprzez organizacj ę  prezentacji zespo łów ludo-
wych. Wnioskowana kwota refundacji poniesionych kosztów to: 15 058,00 
zł  

- złożono wniosek o p łatność  do zadania „Organizacja wydarzenia kulturalno-
rekreacyjnego pn. "Turniej So łectw o Szablę  Wójta Gminy Świdwin". 
Wnioskowana kwota refundacji poniesionych kosztów to: 21 566,00 z ł  

- trwa realizacja projektu „Zagospodarowanie centrum wsi w miejscowo ści 
Rogaiino, gm. Swidwin". Opracowany zosta ł  projekt zagospodarowania cen-
trum wsi, o do Starostwa Powiatowego zg łoszono rozpoczęcie robót budowlano 
- montażowych. 

- trwa weryfikacja dokumentacji przetargowej zadania pn. „Budowa 
rekreacyjnych placów zabaw w Be łtnie, Osowie, Rycerzewku - gm. 
Świdwin", złożonego do PROW. Wnioskowana kwota wsparcia ze środków 
unijnych to: 45 597,00 zł. Wartość  zadania ogółem: 69 852,69 zł. 

- trwa weryfikacja dokumentacji przetargowej wniosku pn. „Remont świetlic 
wiejskich w miejscowo ściach Oparzno i Rusinowo - gm. Świdwin" złożone-
go do PROW. Wnioskowana kwota wsparcia ze środków unijnych to: 111 
700,00 zł. Wartość  zadania ogółem: 171 748,00 zł. 

- na ukończeniu jest opracowanie Strategii Rozwoju Gminy na lata 2014-2022 
z perspektywą  na lata 2023-2027 w ramach projektu „ Opracowanie pięciu 
Strategii rozwoju w tym Powiatu Świdwińskiego oraz Gmin: Brze żno, Rąb ino, 
Sławoborze i Świdwin na lata 2014-2022 z perspektyw ą  na lata 2023 - 2027 
zwanej dalej Strategią  wraz z przeprowadzeniem konsultacji spo łecznych". 

- gmina Świdwin uczestniczy ła w XI Powiatowym Święcie Plonów, które 
odbyło się  6 września br. w Świdwinie. Oprócz przygotowania stoiska 
gminnego pracownicy urzędu brali udzia ł  w koordynowaniu zadań , 
współpracując ze Starostwem Powiatowym w Świdwinie. Wieniec dożynkowy 
przygotowany przez so łectwo Berkanowo a w szczególno ści przez panie 
Jadwigę  Rosa, Halin ę  Cybul i Helenę  Lipka zaj ął  II miejsce, natomiast 
stoisku gminnemu przyznano III miejsce. 

- pracownicy Referatu przygotowali wizyt ę  delegacji z partnerskiej niemieckiej 
gminy Sanitz w dniach 19-21 wrze śnia br. z okazji 10-lecia wspó łpracy gmin 
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Świdwin i Sanitz. Mieszkańcy Sanitz odwiedzili m.in. 21 Bazę  Lotnictwa 
Taktycznego w Świdwinie, zwiedzili ogrody tematyczne Hortulus w Dobrzycy. 

— Zespól Ludowy Dąbrowiacy zajął  II miejsce w XII Spotkaniach Artystycznych 
Seniorów, które odby ły się  w dniach 26-28.09.2014r. Mi ędzyzdrojach. 

— Referat współpracuje z Panoramą  Powiatu Świdwińskiego przekazując na 
bieżąco materiały do miesięcznika. 

Informacje na temat prac Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 
w załączniku nr 2 

Ad.7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Maria Siminiecka zwróci ła się  do Pani Barbary Felskiej- kierownik 
GOPS, z pytaniem o Kart ę  Dużej Rodziny, mianowicie czy jest wprowadzona w 
Gminie Świdwin. 

Pan Tadeusz Wilk zwrócił  uwagę  na problem mieszkańców wzdłuż  alei 
kasztanowej w Bettnie. W okresie jesiennym jest du żo liści do grabienie dlatego 
też  sołtys poprosi ł  o dodatkową  pomoc w postaci pracowników 
interwencyjnych. 

Pan Adam Kępa zwróci ł  się  do przedstawiciela Zarządu Dróg z pro śbą  o 
naprawę  drogi koło kościoła w Kluczkowie (chodzi o zebranie ziemi na łuku), 
ponadto zauważył , że droga do świetlicy jest w bardzo złym stanie. 

Ad.8. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU ZA 
I-WSZE PÓŁROCZE 2014 r. 

Pani Renata Kami ńska-Skarbnik Gminy przedstawi ła zebranym w/w informacj ę . 

(załącznik nr 3) 

AD.9. DYSKUSJA 
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Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  Dyrektorów szkól w Lekowie oraz 

Bierzwnicy o krótką  informacj ę  z działalności szkół  po upływie pierwszego 

miesiąca nowego roku szkolnego. 

Pani Marta Jalowska Dyrektor ZS w Bierzwnicy poinformowa ła, że 

najtrudniejszą  organizacyjnie kwestią  do opanowania by ł  transport dzieci. 3/4 

dzieci uczących się  w ZS w Bierzwnicy to dzieci doje żdżające gimbusem i 

autobusem szkolnym, dlatego tez bardzo wa żne było zorganizowanie dojazdu 

dogodnego dla wszystkich. Pani Dyrektor popra ła prośbę  pana Adama Kępy ws. 

naprawy drogi. 

Pan Jakub Szynkowski Dyrektor ZS w Lekowie zauwa żył, że podczas 

ostatniej sesji szkoła w Lekowie by ła gotowa do pracy na 98%. Stale 

porządkowane są  sprawy związane z zatrudnieniem nauczycieli, nowi radzą  

sobie dość  dobrze. Kwestia dowozu jest organizacyjnie zamkni ęta. Jest mniej 

świetlic niż  w roku ubiegłym. Również  w porozumieniu z rodzicami dwa razy 

w tygodniu nastąpiła zmiana dowozu dzieci, niektóre z nich wracaj ą  później, 

gdyż  prowadzone są  zaj ęcia dodatkowe, ko ła naukowe. Jest to konieczne gdy ż  

dzieci potrzebuj ą  wsparcia, co pokazuj ą  wyniki sprawdzianów po szkole 

podstawowej. Są  plany związane z feriami zimowymi,z fundacj ą  Billa, z 

wprowadzeniem w zerówkach j. Angielskiego. Trwaj ą  przygotowania do 

nowego budżetowania, gdyż  jest sporo potrzeb, w tym zwi ązanych z 

dociepleniem. Problemem stanowi stopie ń  zachorowań  dzieci i nauczycieli, 

gdyż  jest problem z zastępstwami. 
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Ad.10. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  Panią  Halinę  Czajkowską  Sekretarza Gminy o 

przedstawienie uchwa ł , następnie przeprowadzono nad nimi g łosowanie: 

-nr XLI/307/2014 - w sprawie zmiany uchwa ły Nr XXXIX/303/2014 Rady 
Gminy Świdwin z dnia 18 czerwca 2014 r. w sprawie nabycia 
nieruchomości; 
(uchwała podj ęta jednomy ś lnie) 

-Nr XLI/308/2014 - w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie dzierżawy na 
okres d łuższy niż  3 lata; 
(uchwała podjęta jednomyś lnie) 

-Nr XLI/309/2014 w sprawie zmiany uchwa ły w sprawie okre ślenia trybu 
udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkó ł, przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Świdwin zakładanych i 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina Świdwin, oraz 
trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich wykorzystania; 

(uchwała podj ęta jednomyślnie) 

-Nr XLI/310/2014 w sprawie dokonania zmian w bud żecie na rok 2014; 
(uchwała podj ęta jednomy ś lnie) 

-Nr XLU311/2014 w sprawie dokonania zmian w uchwale budżetowej na 
rok 2014; 

(uchwała podjęta jednomy ś lnie) 

-Nr XLI1312/2014 w sprawie dokonania zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej 	Gminy 	Świdwin 	na 	lata 	2014-2025. 
(uchwała podj ęta jednomy ślnie) 

Ad.!!. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

O udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych poproszony zosta ł  Pan 

Zdzisław Pawelec- Wójt Gminy. 

Na pytanie Pani Marii Siminieckiej odpowiedziała Pani Barbara Felska- 

kierownik GOPS. Poinformowała, że Karta Dużej Rodziny obszerniej zosta ła 
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omówiona na poprzedniej sesji, wszystkiego mo żna również  dowiedzieć  się  ze 

strony internetowej o środka pomocy społecznej. Na terenie gminy nie ma 

jeszcze instytucji, która by tą  kartę  obsługiwała. Odnośnie zapytania Pana 

Adamy Kępy, Pan Boles ław Helwig odpowiedział , że jest to dość  problemowa 

droga, kilkakrotnie zarząd dróg przymierza ł  się  do jej naprawy. Należy 

porozumieć  się  z księdzem z parafii, gdyż  pas drogowy to tylko 0,5 m. reszta 

jest terenem koscio ła. Pan Helwig obieca ł  porozmawiać  z Dyrektorem 

Wasicionkiem. Odno śnie prośby Pana Tadeusza Wilka, pan Wójt 

zaproponował  palenie liści kasztanowca. Nie trzeba ich zbiera ć , wystarczy 

spalić . 

Pan Stanis ław Tyszkiewicz poinformował  zebranych o zapoznanie si ę  na 

stronie internetowej Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa z 

ogólnymi zasadami przyznawania p łatności oraz terminami składania wniosku i 

zmianami do wniosku o przyznanie płatności w 2014 roku. Zapowiedział  

również, że służy pomocą. 

Na tym protokó ł  zakończono 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

Przewo  I 	dy 

K ■ 	Ka zuba 

Protokołowała 

Joafuj 
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